
 

 

  

Verksamhetsberättelse 

            för år 2022 
                                                    
Vid årets slut var vi totalt 120 medlemmar 

inom vår krets, mot 117 vid samma tid  

förra året.  
 

 

Styrelsen har fr.o.m. årsmötet 2022-05-16 

bestått av följande personer: 
 

Roterande - ordförande  

Sandqvist-Larsson - vice ordförande   

Lars-Göran Nilsson - sekreterare 

Jan-Olof Lundström – kassör                                                              

Sara Larsson - ledamot 

Inger Höglund - ledamot 

 

 

Styrelsen har haft 6 öppna protokollförda 

styrelsemöten: 24/1, 27/4, 11/8, 26/9, 21/11  

och 5/12. 

Ett konstituerande styrelsemöte hölls den 30/5. 

 

 

Årsmöte hölls måndagen den 16 maj i ABF:s 

lokal. 

Avgående ordförande Eva Svahn hälsade alla 

välkomna med att informera om vykort 

rörande allemansrätten. Därefter öppnades 

mötet. 

 

Valberedningen föreslog att vi skulle rotera 

ordförandeposten mellan styrelseledamöterna 

tills vidare,vilket också blev stämmans beslut.  

 

Till mötesordförande utsågs Leif Alperud.  

 

 

 

 

 

 

 

Till ordinarie styrelseledamöter omvaldes  

Kerstin, Jan-Olof, Lars-Göran, Sara och Inger  

Till suppleanter föreslogs Johanna Teag och     

Jenny Glas (Jenny Glas avsade sig uppdraget 

5/8-22). 

Årsmötet beslutade i enlighet med val-

beredningens förslag. 

15 personer deltog vid årsmötet + musik- 

gruppen ”Mandelpären”,som stod för en 

medryckande underhållning. Många lockades 

upp på dansgolvet. 

 

Konstituerande styrelsemöte hölls den 30/5,  

där styrelsefunktionerna fastställdes i enlighet 

med årsmötets förslag.  

• Ordförandeposten vakant. Beslöts att 

ordförandeskapet skulle rotera inom 

styrelsen mellan Jan-Olof, Kerstin, 

Inger och Sara med 3 månader i taget 

för var och en. 

• Kerstin Sandqvist-Larsson (vice ordf. 

            och mail-ansvarig) 

• Lars-Göran Nilsson (sekreterare.) 

• Jan-Olof Lundström (kassör + 

hemsida/kalender/web-ansvarig) 

• Sara Larsson (ledamot) 

• Inger Höglund (ledamot) 

 

Anja Lindfors (FB-ansvarig) 

 

 

Mandatperioden är 2 år för styrelsemedlem. 

 

Ordförande väljs på 1 år. 

 



 

 

- Ordförande presenterade upprättad   

verksamhetsplan. 

 

- Kretsens medlemsutskick innehållande 

vårens och sommarens program för 2022   

mejlades ut till alla medlemmar, som har  

mejladress.      
 

 

Brattåkersbroschyren  

Kretsen tilldelades 10000 kr i aktivitetsstöd 

från länsförbundet, för att utarbeta en 

broschyr om Brattåker. Skyltar, inventeringar 

info-tavlor m.m. skall upprättas. 

Kretsen har under året i studiecirkelform 

arbetat med att ta fram lämpliga texter och 

bilder till den tilltänkta broschyren.  

Sara samlade in våra synpunkter i filer, som 

sen skickas till Marlene Lahti, som lovat 

hjälpa oss med den grafiska utformningen av 

broschyren. 

Samarbete mellan kretsen och Holmen Skog 

har pågått under hela året. 

Eva Svahn lämnade in skrivelse till Holmen 

Skog för att få till ett nyttjandeavtal.  

Holmen delgav kretsen ett förslag till avtal, 

som innebar, att kretsen skulle betala ett 

arrende på 3000 kr. Detta kunde inte kretsen 

acceptera. 

Genom Eva Svahn lämnade därför kretsen in 

ett eget förslag till nyttjanderättsavtal till 

upplåtaren Holmen Skog. Holmen hade vid 

årets slut inte svarat på vårt förslag. 

Något avtal har därför ännu inte tecknats 

mellan parterna. 

Utförande av avverkningar och transporter 

skall utföras i samråd med NF-kretsen för att 

minimera skador på ängsmarker, odlingsrösen 

och kulturlämningar. 
 

 

Arrangemang och utflykter 

 

 

3/4  Ugglelyssning 

Vi träffades i ABF:s lokal för inledande 

samtal. Henrik Sporrong visade bilder på  

 

 

olika ugglearter och spelade upp deras olika 

läten. Redan vid första stoppet vid 

Osttjärnbäcken fick vi både se och höra en  

spelande sparvuggla. Vid nästa stopp på väg 

upp mot Försöksparken i Kulbäcksliden 

hördes en uggla som inte gick att identifiera. 

Fortsättningsvis kunde vi höra 3-4 spelande 

pärlugglor vid varje stopp. 

Vi var 20 personer som deltog i det fina 

ugglevädret. 
 

 

 

24/4  Fågelexkursion 

Även i år gjorde vi en utflykt till Umeådeltat, 

under ledning av vår fågelexpert Henrik 

Sporrong.  

Första anhalt i Rödå:-tornfalk. 

Vid Bergön:-havsörn, svanar och gäss.  

Degernäslimpan: - Bl.a. brun kärrhök och 

stjärtänder. 

Storavan:- vitkindade gäss och skedänder.  

På väg in mot Umeå vid ladan:- fjällvråk och 

brun kärrhök. 

Vi var även i år 11 personer som deltog. 

 
 

 

7/5 Klädbytardag 

Daniella och Kerstin ansvarade för klädbytar-

dagen. Flera volontärer hjälpte till. 

380 lappar delades ut – 230 tillbaka. 

175 plagg sparade.  
 

 

 

17/5 Fältbesök – Tjäderbergets 

mångfaldspark 

Pga. Pandemin uteblev den tilltänkta 

föreläsningen om mångfaldsparken. I stället  

ordnade kretsen ett fältbesök för våra 

medlemmar till parken. Vi var 13 st från 

kretsen som under ledning av Ulf Hallin och 

Andreas Renöfeldt lotsades runt. 

Vi gick bl.a. genom brandskog, lövskog och 

besökte luckhuggen skog. Ulf och Andreas  

bjöd på en god soppa till lunch. 

En trevlig dagsutflykt i mångfaldsparken.  
 



 
 

25/5 Fältbesök-Brattåker 

Kretsen bjöd in Holmen Skog till en träff 

uppe på Brattåker. Vi var fyra från styrelsen.  

och tre representanter från Holmen. 

Vi gjorde en längre rundvandring runt 

ängarna och kulturlämningarna. 

Kretsen bjöd på lunch vid eldstaden. 

Holmen fick ta del av vårt avtalsförslag. 

Kretsen håller fortsatt kontakt med Holmen, 

som lovar informera kretsen, när eventuella  

skogsåtgärder blir aktuella. 

 
 

11/6 Bakluckeloppis vid COOP.  

Ett samarrangemang med nf-kretsen.  

Av de 20 platserna som fanns att tillgå, var 

det 7-8 platser, som utnyttjades.   
 

 

2/7 Blomstervandring-Brattåker   

Under ledning av Henrik Sporrong, vandrade 

vi (11 personer) tillsammans uppför den 

branta stigningen upp mot toppen på Bratt-

åkersberget. Halvvägs upp hade vi turen att 

både få se och höra 2 st lappuggleungar. 

Vandringen fortsatte uppför stigen. 

Vi inventerade och hittade flera intressanta 

växter som kovall, ormrot, mandelblom, 

glimm, mandelblom, olika bräken, nattviol 

m.m. 

Väl framme vid eldstaden fikade vi.  

Åsa och Inger visade på intressanta fjärilar. 

Staffan Boström berättade om bostället. 

Ganska varmt men mycket moln. 

 
 

23/7 Ängens dag/Brattåkersslåttern      

(Ett samarr. med Umekretsen) 

I ca 20 graders värme deltog 9 personer. 

Vi slog ner gräs med liarna, krattade och bar 

bort gräset. SVT(Vb) svepte med drönare 

över ”slagfältet” och dokumenterade vad vi 

gjorde. Ett inslag från Brattåkersslåttern 

visades dagen efter på SVT(Vb). 

Sedvanlig lunch intogs vid vår  uppbyggda 

eldstad. 

Oskar Svensson har inga hästar kvar att köra 

slåtterbalk med. Kretsen söker efter någon 

som kan ersätta honom.  

 

 

20/8 Nationalälvens dag 

Bland alla aktiviteter nere vid 

”Kvarnområdet” deltog kretsen med 

Naturfalken. Många barn och unga visade 

goda kunskaper om djur och växter och 

belönades med medaljer. Naturum var öppet 

för allmänheten. 

Kretsen ansvarade för marschalltändning över  

landsvägsbron kl.22.00. Men pga.ihållande  

regn och blåst flyttades marschallerna till 

parkeringsfickan intill landsvägsbron. 

8 personer hjäptes åt med tändningen. 

 

  

24/8 Öppet hus på ABF:s lokaler i AC-län 

Vår krets ställde upp för ABF med mini-

klädbyte och symaskin.  

Tema: Återbruk av kläder. 

 
 

 

5/10 Tjäderbergets mångfaldspark 

Lars-Göran, som ingår i referensgruppen 

besökte även i år SCA:smångfaldspark. 

Gruppen gjorde bl.a.fältbesök i skärmförsök, 

luckhuggning som utförts i schackrutor,  

utförd naturvårdande skötsel i tallskog och 

blandskog. 
 

 

8/10 Arbetsdag i Fäboden  

Med hjälp av Göran Häggströms traktor 

kunde vi montera på Alf Söderlunds portabla 

ved/klyvsåg. Vi kapade och klöv. Veden 

staplades upp inne i grillkojan. Hamburgare 

till lunch. 

Vi var 9 deltagare som hjälptes åt.  

Antal gjorda arbetstimmar rapporteras in till 

Ledföreningen. Naturbilder från dagen 

delades med föreningen. En ny arbetsdag med 

vedkapning planeras under 2023. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

12/11 Klädbytardag  

Mellan 60-70 personer hade sökt sig till 

Folkhögskolans lokaler för att byta kläder. 

6-7 personer hjäptes åt med att iordningställa 

och ta emot besökare. 

Över 400 plagg lämnades in. Knappt 300 

plagg delades ut. Ca 120 överblivna plagg  

utgör grundplåt för nästa års klädbytardag. 

Även ABF deltog med verkstad för syåterbruk 

Sara och Kerstin ansvarade för dagen. 
 

 

 

 

 

Andra arrangemang 

 
 

29/1 Digital Kretskonferens 

Tema: Skog, val 2022 och lokal påverkan. 

Ingen från kretsen deltog. 

 

 

4/5 Länsstämma 

Länsförbundets årsmöte hölls även i år 

digitalt. 

Ingen från kretsen deltog.  

 
 

14-15/5 Riksstämma 

Riksstämman hölls i år i Mora. 

Ingen ombud från kretsen deltog. 

 
 

12/10 Avstämningsmöte  

Länsförbundets digitala avstämningsmöte. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Övrigt 
 

Ledföreningen/Naturleder 

Under 2022/23 tas förslag om hur olika leder i 

kommunen ska förvaltas. Avtal upprättas 

mellan Ledföreningen (=Naturleder) och 

berörda byaföreningar. Nya målgrupper tas ut. 

Inventering av cykelled. Rutiner för skötsel,  

markeringar och enhetlig skyltning av alla 

leder upprättas. 

Sökta pengar via LONA-ansökan har beviljats 

Umeregionen ansöker om projektpengar hos 

Tillväxtverket, som skall användas till ut-

vecklande av Tavelsjöleden-Vindelälvsleden- 

Tvåälvsleden. 

Avtal med kommunen kommer när org.nr. 

från Skatteverket verkställts. 

Nf-kretsen ingår i den nybildade 

ledföreningen. Medlemsinsatsen skall vara 

arbetad tid. 

  

 

1/10 Tvåälvsloppet 

Ett stort antal löpare sprang denna dag längs  

Tvåälvsleden och Isälvsleden. 

Arrangör: TTGU 

 

 

 

- Kretsen har besvarat digital enkät från Riks. 

   

- Ett lokalt samarbetsavtal mellan Nf-kretsen 

och ABF har tecknats, efter att länsförbundet  

fått klartecken från Riks. 

 

- Trädgårdsföreningen ansvarar för 

odlingsprojektet i Flakabäck. Den efterlyser  

intresserade volontärer från Nf-kretsen. 

 

- Kretsen fortsätter att bevaka detaljplanen för  

Lidbackens industriområde. 

 

- Kretsen har lämnat in yttrande till 

länsstyrelsen ang. ny skötselplan av natur-

reservatet Tuskulum i Vindelns kommun. 

 

 

 



 
 

 

28- 31 jan. Fågelräkning  

För 17:e året i rad genomförde Svenska  

ornitilogiska föreningen(=SOF) kampanjen 

”Vinterfåglar inpå knuten”. Ca 19300 

rapporter kom in. 

Likt alla tidigare år är talgoxen den talrikaste 

arten vid fågelmatningarna. Även blåmes och 

pilfink behåller ställningarna..  
 

 

 

Hemsidan  

Jenny Glas har lovat hjälpa oss med hemsidan 

På vår hemsida finns nu länkar kopplade till 

länsförbundet och NF-riks. 

Kretsarna i länet har fått förslag till 

välkomstbrev som kretsarna kan skicka ut till 

nya medlemmar. 

NF-Vindelns hemsida. 

Adress: 

www.naturskyddsforeningen.se/vindeln   

 

 

 

Tipsa valberedningen: 

Daniela Nedelcheva 072-2204712  

Anna Erksson 073-9499571 

 

Lokal skogskontaktperson för NF-kretsen: 

L-G Nilsson mobil 070-2310568 


